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Ledamöter Johan Sjölander (S) 
Lisa Carlsson (S) Ordförande 
Özlem Körhan (V) 2:e vice ordförande 
Linn Bessner (C) §§1-33 
Norma Aranda de Gutiérrez (S) §§1-33 ersätter Robert Fischer (S) 
Selomon Keleta (S) §§34-45 ersätter Robert Fischer (S) 
Samuel Byström (V) 
Fatima Nur (L) 
Livija Ginters (MP) 
Busra Lina Kocaturk (M) 
Louise Ajnesjö (M) ersätter Michaela Hollis (KD) 
Aras Amin (M) 
Shuta Bari (S) 
Saad Gourrada (C) §§34-45 ersätter Linn Bessner (C) 
Pär Gustavsson (SD) 
 

Ersättare Niki Konomi (S) 
Selomon Keleta (S) §§1-33 
Diana Ghafour (S) 
Elin Froby (V) 
Shwan Kareem (MP) 
Julia Gruvin (M) §§1-38, §§41-45 
Jenny Holking (SD) 
Saad Gourrada (C) §§1-33 
 

Övriga närvarande Toni Mellblom Stadsdelsdirektör 
Sofia Björkvall Avdelningschef §§1-33 
Jenny Bejker Avdelningschef §§1-33 
Marie Lissäng Avdelningschef §§1-33 
Sari Kyhälä Tjänsteman §§1-33 
Leo Larsson Tjänsteman §§1-33 
Kajsa Malmkvist-Eriksson Facklig §§1-33 
Magdalena Jukic Facklig §§1-33 
Malin Lejonqvist Nämndsekreterare 
Katarina Genell Tjänsteman §§1-33 
Vårdnadshavare, pappa §§39-40 
Tolk §§39-40 
Mammas ombud §§39-40 
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 Allmänhetens frågestund 
På allmänhetens frågestund togs bland annat följande frågor upp: 

 Påpekande att medborgarkontoret i Vällingby håller stängt. 
 Fråga om Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd kommer att 

uppmärksamma att Vällingby centrum fyller 70 år? 
 Påpekande att träfflokal Kompassen har hållit stängt. 
 Fråga hur stadsdelsnämnden i allmänhet och Miljöpartiet i 

synnerhet ställer sig till en eventuell försäljning av marken 
där servicehuset Skolörten står idag? 

 Påpekande att trafiksituationen i Hässelby strand är dålig. 
Många iakttar inte begränsning på max 30 km/h. 

 Påpekande att det behövs ett övergångsställe vid det nya 
höghuset i Hässelby strand. 

 Påpekande att det behöver röjas på en del platser i Hässelby 
strand. 

 Önskan att PRO (Pensionärernas riksorganisation) i 
Hässelby strand och Hässelby gård ska få tillgång till en 
lokal. 
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§ 1 
Mötet öppnas samt utseende av justerare och tid för 
justering  

Beslut  
Lisa Carlsson öppnar dagens sammanträde. 
  
Lisa Carlsson och Aras Amin kommer att justera protokollet 30 
september 2024 kl 12.00. 
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§ 2 
Dagordningen godkänns  

Beslut  
Dagordningen godkänns med tillägg av en skrivelse om att boende 
på Skolörtens servicehus ska erbjudas lägre hyra från Liberalerna 
och en skrivelse om barnfamiljer i vandrarhem från Centerpartiet. 
Skrivelserna tas upp under punkt 33, övriga frågor. 
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§ 3 
Utseende av utanordnare, firmatecknare och 
fullmaktsgivare för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
HV 2024/646 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd utser Gunilla Ekstrand till 
firmatecknare, fullmaktsgivare och utanordnare för Hässelby- 
Vällingby stadsdelsnämnd från den 1 oktober 2024. Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd beslutar även att Gunilla Ekstrand äger 
rätt att utse ett lämpligt antal ställföreträdare som utanordnare. 
 
2. Tidigare beslut om att utse Toni Mellblom till firmatecknare, 
fullmaktsgivare och utanordnare för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd upphör att gälla 1 oktober 2024. 
 
3. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt Stockholm stads regler för ekonomisk förvaltning, 3 kap 5 §, 
ska varje nämnd utse utanordnare med rätt att på nämndens vägnar 
beordra utbetalning av pengar. Stadsdelsnämnden ska ge denna 
befogenhet till förvaltningschefen samt till förvaltningschefen för 
Serviceförvaltningen. 
Förvaltningschefen ska utse ett lämpligt antal ställföreträdare med 
samma befogenhet som utanordnare. Rätten att begära utbetalning 
av pengar ska ges till namngivna personer. 
  
Stadsdelsnämnden har även rätt att bemyndiga representant för 
förvaltningen rätt att företräda nämnden och teckna dess firma och 
ge fullmakter. 
 
 
 
  
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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§ 4 
Tertaialrapport 2, 2024 för Hässelby- Vällingby 
stadsdelsnämnd  
HV 2024/29 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd fastställer tertialrapport 2 för 
år 2024 enligt förvaltningens förslag och överlämnar den till 
kommunstyrelsen. 
2. Stadsdelsnämnden ansöker om omslutningsförändringar om 67,7 
miljoner kronor (mnkr). 
3. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 0,2 mnkr för 
kommunalt bostadsbidrag (drift). 
4. Stadsdelsnämnden ansöker om budgetjustering om 0,9 mnkr för 
lokaländamål vid utredning om omstrukturering till LSS boende 
Friherregatan 7 (drift.) 
  
 
Särskilda uttalanden 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M), ledamot Fatima Nur (L) och 
ledamot Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  
"Arbetet i Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar sin utgångspunkt 
i Moderaternas, Liberalernas, Centerpartiets och 
Kristdemokraternas gemensamma vision för Stockholms framtid: 
En modern, frihetlig, trygg, hållbar, tillåtande och framtidsinriktad 
stad, med en mångfald av människor, företag och föreningar. Vi 
bejakar stadens styrkor och särart, och framförallt tror vi passionerat 
på stockholmarnas potential och möjligheter att var och en och 
tillsammans forma sina egen framtid och förverkliga sina drömmar. 
 
I vårt Stockholm bemöts utmaningar genom samarbeten mellan 
staden, företagen, akademin och det civila samhället. Hit ska 
forskare, turister, investerare och studenter från hela världen söka 
sig. Stockholm ska vara en stad för alla – barn och unga, vuxna och 
äldre, inflyttade och de som bott här hela livet, företagare och 
anställda. Vi tror på stockholmarnas förmåga och rätt att bestämma 
över sina egna liv och därför är det också viktigt att alla 
stockholmare är en del av samhällsbygget och både vill och kan 
bygga sig en bättre framtid. Stockholm ska fortsätta utvecklas i takt 
med vad stockholmarna önskar, behöver och drömmer om. 
 
Vi står på stockholmarnas sida och har en tydlig målsättning med 
vår politik, att lösa de problem som stockholmarna upplever. Det är 
inte ett löfte om att politiken kan lösa alla problem. Men det är ett 
löfte om att vi ska lösa de problem som bara kan lösas genom 
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politiska beslut. Vi ska värna och utveckla Stockholm och ta tillvara 
på dess unika karaktär och skönhet. När staden utvecklas ska det 
göras med samförstånd med de som bor här. 
 
Vi accepterar aldrig att människor i Stockholm får sin frihet 
begränsad på grund av diskriminering, rasism, antisemitism eller 
otrygghet. Vi arbetar målmedvetet för ökad frihet genom kraftfulla 
insatser mot den brottslighet som idag orsakar svåra problem i delar 
av staden och som begränsar människors frihet. 
 
Ordning och reda i stadens ekonomi är en förutsättning för att alla 
verksamheter i staden ska fungera. Service och omsorg till 
stockholmarna är utgångspunkten i stadsdelsnämndernas 
verksamheter, oavsett som den handlar om förskola, äldreomsorg, 
stadsmiljöarbete eller någon annan fråga som stadsdelsnämnderna 
tar beslut om. 
 
I Hässelby-Vällingbys stadsdelsnämnds tertialrapport för 2024 
framgår det att förvaltningen har uppnått vissa mål medan andra 
inte fullt har uppfyllts. 
 
Förvaltningen har arbetat hårt och nått flera av de uppsatta målen, 
vilket är glädjande. Särskilt arbetet för att stärka jämlikheten i 
uppväxtvillkor genom tidiga insatser, samt insatser för en mer 
hållbar ekonomi, är värt att lyfta fram. Det är tydligt att 
förvaltningen har gjort framsteg i att engagera invånare i 
medborgardialoger, öka förskolekvaliteten och att skapa tryggare 
uppväxtmiljöer för barn och unga i vårt område. 
 
Trots dessa framgångar kvarstår dock flera viktiga mål som ännu 
inte har uppfyllts, vilket vi ser med stor oro. Även om olika 
trygghetsinsatser har genomförts, som nattvandringar och 
trygghetsvandringar, är det tydligt att dessa inte är tillräckligt 
effektiva. Stadsdelen behöver arbeta än mer aktivt för att våra 
invånare ska delta mer aktivt i trygghetsskapande aktiviteter. 
Trots framgångsrika evenemang som "Sommar på torget", är det 
fortfarande många invånare, särskilt barn och ungdomar, som inte 
anser sig ha tillräcklig tillgång till meningsfulla fritidsaktiviteter. 
Detta är ett område som inte bara är viktigt för den sociala 
integrationen utan även för den långsiktiga tryggheten och trivseln i 
området. Förvaltningens insatser på detta område behöver 
intensifieras. 
 
Näringslivet kan ha en stor positiv betydelse för vår stadsdel, dels 
tillsammans med förvaltningen, dels på andra sätt som vi inte kan 
göra själva. Det är därav av vikt att förvaltningen än mer ser över 
möjlighet till framgångsrika samarbeten med näringslivet, både 
gällande föreningsliv, trygghet samt inom andra områden. 
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Även om framstegen är välkomna, finns det fortfarande viktiga och 
avgörande mål som ännu inte uppnåtts. Vi anser att det krävs mer 
kraftfulla och målmedvetna åtgärder för att ta itu med dessa brister 
och säkra att stadsdelen blir en tryggare, mer jämlik och hållbar 
plats för alla invånare." 
  
Särskilda uttalanden 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Det är positivt att flera indikatorer utvecklas i rätt riktning. Trots 
att förvaltningen redan arbetar med dessa frågor, vill 
Sverigedemokraterna lyfta fram två områden där ytterligare insatser 
är avgörande: 
1) Inskrivningsgrad i förskolan 
Det är av största vikt att arbetet med att öka inskrivningsgraden i 
förskolan intensifieras, särskilt för barn som inte har svenska som 
hemspråk. Riktade åtgärder behövs för att säkerställa att dessa barn 
får en god språkutveckling i svenska, så att de inte halkar efter 
redan från start i grundskolan. 
2) Avhysningar 
All form av hemlöshet måste bekämpas, och detta är särskilt viktigt 
när äldre och barn är inblandade. Att förebygga avhysningar är den 
mest effektiva åtgärden, eftersom hemlöshet kan förhindras innan 
den uppstår. Förvaltningen måste göra allt i sin makt för att tidigt 
identifiera risker för avhysning och erbjuda tillgängliga 
hjälpinsatser, så att människor kan behålla sina hem." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/29-1 Tertialrapport 2, 2024 för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

 HV 2024/29-3 Bilaga 1: Tertialrapport 2, 2024, Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd 

 HV 2024/29-4 Bilaga 2: Blankettset SDN04 
 HV 2024/29-5 Bilaga 3: Underlag till forskolerapport 

Hässelby-Vällingby 
 HV 2024/29-6 Bilaga 4: Parkleksplan 2024. Hässelby-

Vällingby  
 HV 2024/29-7 Bilaga 5: Redovisning utfasning av fossila 

bränslen 
 HV 2024/29-8 Bilaga 6: Ansökan om 

kompetensutvecklingsmedel, äldreoms 
 HV 2024/29-9 Bilaga 7: Ansökan om budgetjusteringar for 

särskilda an 
 HV 2024/29-10 Bilaga: Uppföljning av 

klimatinvesteringsmedel, Lövsta 
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 HV 2024/29-11 Bilaga 9: Uppföljning av 
klimatinvesteringsmedel, trädplan 
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§ 5 
Verksamhetschef vid Skolörtens servicehus enligt 4 kap 
2 § hälso- och sjukvårdslagen  
HV 2024/535 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd utser Mohammad Arghashi till 
verksamhetschef på Skolörtens servicehus enligt kap 4 kap 2 § 
hälso-och sjukvårdslagen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt kap 4 kap 2 § Hälso-och sjukvårdslagen ska det finnas en 
person, verksamhetschef som ansvarar där det bedrivs hälso -och 
sjukvård. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/535-1 Verksamhetschef enligt 4 kap. 2§§ hälso-
och sjukvårdslagen vid Skolörtens servicehus 
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§ 6 
Ändring av lokala ordningsföreskrifter gällande 
hundförbud på badplatser inom Hässelby-Vällingby 
stadsdelsområde  
Hemställan till kommunfullmäktige 
HV 2024/322 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd hemställer hos 
kommunfullmäktige om ändring av 23 § i Stockholms allmänna 
lokala ordningsföreskrifter så att föreskriften om hundförbud 
medger undantag för tjänstehund på Hässelby allmänna bad, 
Kanaanbadet, Lövstabadet och Maltesholmsbadet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kanaanbadet östra respektive Maltesholmsbadet östra erhöll 
klassificeringen dålig badvattenkvalitet inför badsäsongen 2023. 
Med anledning av detta förelade Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Hässelby-Vällingby stadsdelsförvaltning att utreda tänkbara orsaker 
till de höga bakteriehalterna vid badplatserna samt att ta fram en 
åtgärdsplan för att minimera desamma. 
 
 
 
En av åtgärderna i åtgärdsplanen är fågelskrämning med 
tjänstehund. Enligt Stockholms allmänna lokala ordningsföreskrifter 
råder dock hundförbud på badplatserna inom stadsområdet under 
sommarsäsongen. För att kunna genomföra åtgärden krävs därför en 
ändring av föreskrifterna. 
 
 
 
Stadsdelsförvaltningen föreslår därmed att Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd hemställer till kommunfullmäktige om ändring av 
Stockholms allmänna lokala ordningsföreskrifter så att föreskriften 
om hundförbud medger undantag för tjänstehund på Hässelby 
allmänna bad, Kanaanbadet, Lövstabadet och Maltesholmsbadet. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 HV 2024/322-1 Hemställan om undantag från de lokala 

ordningsföreskrifterna gällande hundförbud på badplatser 
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Medborgarförslag 
 

§ 7 
Svar på medborgarförslag discgolf Grimsta  
HV 2024/523 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I det inkomna medborgarförslaget framförs önskemål om en 
discgolfbana i grönområden kring Gulddragargränd, Hässelby slott 
och Grimsta IP. Inom stadsdelen finns idag en korthålsbana med 12 
hål i parken Stråket i Hässelby strand. Efter ett tidigare behandlat 
medborgarförslag finns ett beslut om att utöka denna till en hel bana 
med 18 hål. Förvaltningens bedömning är att behovet av en 
ytterligare bana först bör avgöras när den planerade discgolfbanan 
är genomförd och varit i bruk i ett par år. Med anledning av detta är 
bedömningen att en bana i Grimsta inte är aktuell i närtid. 
Stadsdelsförvaltningen noterar idén till den idébank där inkomna 
idéer som rör stadsmiljön bevaras. Denna idébank kommer sedan 
användas som underlag vid planering av framtida utveckling av 
stadsdelens utemiljöer. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi anser att det är viktigt med ytor för spontanidrott för våra 
invånare, dels för att stimulera till rörelse men också för att skapa 
mer trygghet i våra områden då fler personer använder våra ytor. Vi 
anser därför att plats för detta bör prioriteras på platser även i skog 
och mark enligt detta förslag." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/523-5 Svar medborgarförslag discgolf Grimsta 
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 HV 2024/523-1 Medborgarförslag discgolf Grimsta 
 HV 2024/523-6 Medborgarförslag discgolf Grimsta -maskad  
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§ 8 
Svar på medborgarförslag om namnbyte på två platser 
från Johannelund till Vinsta  
HV 2024/482 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd skickar medborgarförslaget 
om namnbyte vidare till Region Stockholm respektive till 
Stadsbyggnadsnämnden i Stockholms stad. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I det inkomna medborgarförslaget framförs att Johannelunds 
tunnelbanestation respektive Johannelundstoppen bör byta namn till 
Vinsta tunnelbanestation respektive Vinstatoppen. Syftet är att 
undvika namnförvirring efter att Vinsta företagsområde byggts om 
till en ny stadsdel med nya bostäder. Eftersom 
stadsdelsförvaltningen inte har rådighet i dessa frågor skickas 
förslaget kring namnbyte på Johannelundstoppen vidare till 
stadsbyggnadsnämnden för vidare hantering. Eftersom Stockholms 
stad saknar rådighet i frågan om namn på tunnelbanestationer 
skickar därmed stadsdelsförvaltningen vidare förslaget om byte av 
namn på tunnelbanestationen till Region Stockholm. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi instämmer med medborgarförslaget som inkommit gällande att 
ändra namn på Johannelunds tunnelbanestation och 
Johannelundstoppen till: 
• Vinsta tunnelbanestation 
• Vinstatoppen" 
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Handlingar i ärendet 
 HV 2024/482-4 Svar på medborgarförslag om namnbyte 
 HV 2024/482-3 Inkommet medborgarförslag från 

insynsverige.se  
 HV 2024/482-5 Medborgarförslag namnbyte 

tunnelbanestation_Bortredigerad  
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§ 9 
Svar på medborgarförslag om Vinsta gård  
HV 2024/474 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 
 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd skickar ärendet vidare till 
fastighetsnämnden. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I medborgarförslaget framförs önskemål om att Vinsta gård ska 
omvandlas till ett enklare café under sommarveckorna samt att 
ungdomar kan arbeta i caféet genom feriearbete i Stockholms stad. 
Förvaltningen delar uppfattningen att det vore trevligt om Vinsta 
gård användes till en publik verksamhet, som exempelvis café. Att 
skapa arbetstillfällen för stadens ungdomar är också positivt. 
Stadsdelsnämnden saknar dock rådighet över fastigheten, eftersom 
det är fastighetsnämnden genom fastighetskontoret som äger Vinsta 
gård. Förslaget om en utveckling av Vinsta gård skickas därmed 
vidare till fastighetsnämnden. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/474-5 Svar på medborgarförslag om Vinsta Gård 
 HV 2024/474-1 Medborgarförslag om Vinsta gård  
 HV 2024/474-6 Medborgarförslag om Vinsta gård- 

Bortredigerad 
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§ 10 
Svar på medborgarförslag om plaskdamm vid 
Gulsippans parklek  
HV 2024/494 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Det har inkommit ett medborgarförslag om att anlägga en 
plaskdamm vid parkleken Gulsippan. Att utreda placering och 
möjligheter till finansiering av ytterligare vattenmiljöer utgör en del 
av grunduppdraget vid stadsdelsförvaltningen. Eftersom skötseln 
och anläggandet av plaskdammar är kostnadskrävande (delvis på 
grund av behovet av nya vattenledningar), utreds både plats och 
finansiering nogsamt. Utöver tillgång till vattenledningar är 
boendeintensitet och förmåga att förflytta sig till svalare platser 
under värmeböljor aspekter som vanligtvis medtas i utvärderingen. 
Att en framtida placering av en plaskdamm i Gulsippan är önskvärd 
medtas i detta arbete. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/494-4 Svar Medborgarförslag - plaskdamm 
Gulsippans parklek 

 HV 2024/494-2 Medborgarförslag Plaskdamm Gulsippans 
parklek  

 HV 2024/494-6 Medborgarförslag Plaskdamm Gulsippans 
parklek-Bortredigerad 

 
 
  

Sida 19 (72)



Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 10/2024 
 

2024-09-26 

§ 11 
Svar på medborgarförslag om basketplan i Hässelby 
Gård  
HV 2024/512 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I det inkomna medborgarförslaget framförs önskemål om att 
basketplanen nära Hässelbygårdsskolan rustas till en ordentlig plan, 
för att få fler barn och ungdomar att nyttja den. Under hösten är det 
inplanerat en upprustning av den lekpark som aktuell basketplan 
tillhör. I denna upprustning ingår även att förbättra basketplanen. 
Förvaltningen anser därmed önskemålet som uppfyllt. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Vi anser att det är viktigt med ytor för spontanidrott för våra 
invånare, dels för att stimulera till rörelse men också för att skapa 
mer trygghet i våra områden då fler personer använder våra ytor. 
 
Det är glädjande att våra medborgare kommer med dessa förslag 
och att förvaltningen har planer på att rusta upp lekparken samt 
tillhörande basketplan." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/512-5 Svar på Medborgarförslag Basketplan 
Hässelby gård  

 HV 2024/512-1 Medborgarförslag Basketplan Hässelby gård  
 HV 2024/512-6 Medborgarförslag Basketplan Hässelby 

gård-Bortredigerad 
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Remisser 
 

§ 12 
Remiss motion om att reformera stadens insatser för 
hemlösa  
HV 2024/377 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet som sitt eget 
och överlämnar det som svar på remissen. 
 
2. Beslutet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har ombett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
att yttra sig över en motion som inkommit till kommunfullmäktige 
från Andréa Hedin (M). Förvaltningen föreslår att stadsdels-
nämnden yttrar sig i enlighet med upprättat yttrande i detta 
tjänsteutlåtande. Svaret ska ha inkommit till kommunstyrelsen 
senast 2024-10-01 och ärendet behöver för att inkomma i tid 
justeras omedelbart. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"1. att tillstyrka motionen i sin helhet. 
2. att därutöver anföra 
 
Stockholm har länge varit ett föredöme i Sverige när det kommer 
till arbetet med att möta människor i hemlöshet. Viktiga reformer 
som Tak över huvudet-garantin och Bostad först tillkom under 
moderat ledarskap i Stockholm. Dagens utmaningar med hemlöshet 
är inte identiska till gårdagens och det finns goda skäl att se över 
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och reformera det stöd som erbjuds till de individer som saknar ett 
hem och som kommer i kontakt med staden. De målgrupper som 
motionen hänvisar till bör vara särskilt prioriterade. 
 
Då hemlösheten är ett samhällsproblem i skärningspunkten mellan 
flera olika politiska områden behöver staden också samarbeta med 
andra aktörer. Vi ser därför med oro på hur beroendevården i 
Regionen nedmonteras och hur det kan innebära ett ökat antal 
hemlösa med beroendeproblematik i Stockholm. Vi ser också med 
stor oro på den bristande jämlikheten mellan de olika stadsdelarna 
när det kommer till att möta de som är i behov av samhällets stöd. 
De utpekade målgrupperna är särskilt utsatta och det är viktigt att 
ett helhetsgrepp tas kring dessa olika målgrupper då de ofta faller 
mellan stolarna." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/377-2 Tjänsteutlåtande, remiss motion om att 
reformera stadens insatser för hemlösa 

 HV 2024/377-1 Följebrev Motion om att reformera stadens 
insatser för hemlösa,  

 HV 2024/377-1.1 Motion om att reformera stadens insatser 
för hemlösa 
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§ 13 
Remiss av motion om ett utvecklat värderingsarbete i 
skolan  
Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/609 
HV 2024/389 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet som sitt eget 
och överlämnar det som svar på Remiss av motion om ett utvecklat 
värderingsarbete i skolan. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig till 
kommunstyrelsen angående en motion som inkommit till 
kommunfullmäktige från Jan Jönsson (L). 
 
 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget att staden ska fortsätta 
jobba med värderingsarbete i förskola och skola. Skolan har en 
viktig roll i att utmana traditionella könsnormer. Förvaltningen kan 
dock inte se ett behov av ta fram ytterligare material för att detta ska 
kunna genomföras och fokus bör istället vara att använda det som 
redan finns. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Att bifalla motionen. 
2. Att därutöver anföra följande. 
Vi välkomnar det arbete som görs i staden med MVP men anser 
samtidigt att det bör spridas i snabbare takt, samt breddas för att nå 
fler. Motionens förslag handlar dock om ett bredare 
värderingsarbete än enbart våldsprevention genom MVP. Vi anser 
att skolan behöver kunskap om destruktiva antidemokratiska 
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värderingar. Som framgår av motionen så har flertalet förskollärare, 
lärare och annan skolpersonal aldrig fått någon utbildning i hur 
destruktiva värderingar hos elever ska bemötas, trots att 
läroplanerna för samtliga skolformer föreskriver ett aktivt 
värdegrundsarbete 
Kunskap om destruktiva mansnormer och våldsprevention genom 
MVP är en viktig del men även högerextrema, antidemokratiska och 
våldsbejakande värderingar behöver bemötas. Inte minst krävs mer 
kunskap av förekomsten av kodord och symboler på sociala medier, 
i klotter och annan kommunikation, för att kunna identifiera och 
förhindra radikalisering. Här anser vi att det bör ske ett utbrett och 
organiserat värderingsarbete i skolan för att nå ut till barn och 
unga." 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/389-2 Svar på remiss om ett utvecklat 
värderingsarbete i skolan 

 HV 2024/389-1 Följebrev Motion om ett utvecklat 
värderingsarbete i skolan 

 HV 2024/389-1.1 Motion om ett utvecklat värderingsarbete i 
skolan 
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§ 14 
Remiss av motion om lovskola i Stockholm  
Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/511 
HV 2024/390 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet som sitt eget 
och överlämnar det som svar på Remiss av motion om lovskola i 
Stockholm. 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att ärendet ska 
omedelbart justeras 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig till 
kommunstyrelsen angående en motion som inkommit till 
kommunfullmäktige från Andréa Hedin (M). 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget om utökad lovskola, då 
det kan ge positiva effekter för barnet både på kort och lång sikt. 
Lovskolan erbjuder en trygg miljö och extra stöd, och att kombinera 
den med meningsfull fritid kan ytterligare främja motivation och 
inlärning. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"1. att tillstyrka motionen i sin helhet. 
2. att därutöver anföra 
 
Vi vill inleda med att välkomna de positiva gensvaren som 
remissinstanserna ger förslagen i motionen. Lovskolan är en 
underutnyttjad resurs i arbetet för att höja skolresultaten i 
Stockholm där det i regel enbart är elever i senare årskurser som tar 
del av lovskolan. Det behövs ett perspektivskifte där insatser för 
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elever som riskerar att hamna efter i skolan kommer långt tidigare 
än vad det gör idag. Små kunskapsluckor som uppstår i låg- och 
mellanstadiet får aldrig växa till att bli stora hål i högstadiet och 
lovskolan kan vara ett viktigt verktyg i det arbetet. Lovskolan kan 
bidra till bättre kontinuitet för elever som riskerar att hamna efter i 
den ordinarie undervisningen och erbjuda en mindre och mer 
tillgänglig lärmiljö. 
 
Under 2023 arrangerade totalt 79 grundskolor, minst en eller flera 
lovskolor där antalet deltagande elever minskade med 300 i 
förhållande till 2022, det är en utveckling som går åt fel håll. Därför 
bör alla grundskolor bidra till arrangerandet av lovskola och antalet 
veckor som lovskolan erbjuds under året behöver öka väsentligt. 
 
Modellen som etablerats på Hammarkullsskolan i Göteborg där 
lärarstudenter som befinner sig i slutet på sin utbildning bistår i 
bemanningen av lovskolan bör även hämtas till Stockholm. Staden 
har redan flertalet avtal med lärosäten för verksamhetsförlagd 
utbildning, vilket bör kunna utvecklas. Lärarstudenterna får 
därigenom fokusera på att undervisa och staden kan ytterligare 
marknadsföra sig som arbetsgivare och huvudman mot framtida 
medarbetare. För att se till skoldagens helhet under lovskolan, och 
skapa glädje samt en meningsfull fritid, är det viktigt att möjliggöra 
för aktiviteter efter skoldagen, exempelvis genom samarbete med 
föreningsliv och civilsamhälle." 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/390-2 Svar på remiss om lovskola i Stockholm stad 
 HV 2024/390-1 Följebrev Motion om lovskola i Stockholm 
 HV 2024/390-1.1 Motion om lovskola i Stockholm  
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§ 15 
Remiss Motion om att Stockholms stad bör inrätta en 
Nattborgmästare  
Diarienummer KS 2024/518 
HV 2024/392 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen från Moderaterna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Andréa Hedin (M) och Dennis Wedin (M) har lämnat in en motion 
om att Stockholms stad bör inrätta en Nattborgmästare till 
kommunstyrelsen i Stockholm stad. 
 
Motionärerna menar att genom att främja evenemang på kvällar och 
nätter skapas en känsla av folkliv som inte bara bidrar till stadens 
identitet utan också till dess varumärkesbild. Att det är en viktig del 
av staden kulturella identitet och en viktig faktor till varför 
människor väljer att resa till Stockholm. 
 
För att få störst effekt av detta föreslår man att inrätta en 
nattborgmästare som kan arbeta för att främja och skydda stadens 
nattliv. Genom att hantera utmaningar som öppettider, ljudnivåer, 
kulturella evenemang och förenklade tillståndsprövningar kan en 
nattborgmästare bidra till att göra Stockholm till en levande och 
attraktiv stad dygnet runt. 
 
Förvaltningen ser att det är viktigt att staden och nämnderna och 
bolagen arbetar för ett rikt natt- och kulturliv, men ser inte att det 
arbetet ska styras utanför den ordinarie styrstrukturen. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) och ledamot Linn Bessner (C) 
lämnar ett eget förslag till beslut och föreslår att nämnden ska ställa 
sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
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Ledamot Aras Amin med fler (M) och ledamot Linn Bessner 
(C)  reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. att tillstyrka motionen 
2. att därutöver anföra: 
 
Stockholms nattliv och livescener är en viktig del av stadens 
kulturella identitet. Att kunna ta del av kultur i sitt närområde är en 
av fördelarna med att bo i en stad, men också en viktig faktor för att 
människor ska vilja resa till- och besöka Stockholm. Stockholms 
nattklubbs- och scenliv är i vår mening lika mycket av en 
tillväxtfråga som en trygghetsfråga. En levande stad är både en 
rikare och tryggare stad. 
 
I ett läge när det krävs nästan 30 kommunala tillstånd för att starta 
nattklubb och näst intill lika många för restaurangverksamhet och 
kulturaktörer för att bedriva sin verksamhet, inte minst kvälls- och 
nattetid, behövs förändring. Flera av de aktör Moderaterna träffat 
berättar om hur de aldrig kunnat ana vidden av den byråkrati de 
skulle mötas av för att kunna genomföra sina idéer och berika 
Stockholm. Andra vittnar rent utav hur de aldrig skulle vågat sig på 
att starta något nytt i Stockholm om de från början vetat om hur 
svårt det skulle bli. 
När det största hindret för ett levande nattliv inte är viljan hos 
aktörerna utan byråkratin hos staden, är det vi som behöver ta de 
första stegen mot förändring och förbättring. För att fler aktörer ska 
ha möjlighet att bidra till vår stad krävs ett mer framåtlutat arbete av 
Stockholms stad – det handlar inte minst om bättre service och 
samordning. Därför behöver vi gå vidare med en nattborgmästare i 
enlighet med motionens intentioner." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/392-2 Svar på remiss på Motion om att stockholms 
stad bör inrätta en Nattborgmästare 

 HV 2024/392-1 Följebrev Motion om att Stockholms stad 
bör inrätta en Nattborgmästare 

 HV 2024/392-1.1 Motion om att Stockholms stad bör inrätta 
en Nattborgmästare 

 HV 2024/392-3 Stockholms stads strategi for nattklubbar 
och livescener  
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§ 16 
Remiss av Ersättningsnivåer daglig verksamhet (LSS)  
Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/492 
HV 2024/407 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby är remissinstans för remiss av ersättningsnivåer 
daglig verksamhet (LSS). 
 
Kommunstyrelsen fick i budget 2023 i uppdrag att i samråd med 
socialnämnden och stadsdelsnämnderna ta fram ett förslag på nya 
ersättningsnivåer inom daglig verksamhet (LSS) med målet att 
minska antalet nivåer och för att på ett bättre sätt balansera den 
enskildes behov. Utifrån inkomna remissvar gjordes bedömningen 
att det fanns delar i förslaget som behövde utredas ytterligare och 
stadsledningskontoret har under 2024 utrett detta och gjort 
förändringar därefter. 
 
 
 
Stadsledningskontoret föreslår att antal nivåer i nuvarande 
ersättningssystem för daglig verksamhet (LSS) minskas från sju till 
fem. Ersättningen föreslås öka i de lägsta nivåerna och minska i de 
högsta. Vidare föreslås att antalet timintervall för deltagandegrad 
per vecka som den enskilde kan välja mellan ändras från två till tre. 
Förslaget är beräknat utifrån att det på totalen ska vara 
kostnadsneutralt för staden. 
 
 
 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/407-2 Svar Remiss ersättningsnivåer daglig 
verksamhet (LSS) 
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 HV 2024/407-1 Följebrev Remiss ersättningsnivåer daglig 
verksamhet (LSS) 

 HV 2024/407-1.1 Bilaga 3. Frågor 9 § 10 
 HV 2024/407-1.2 Bilaga 2. Matris 9 § 10 
 HV 2024/407-1.3 Kopia av godkänt tjänsteutlåtande: KS 

2024/492 Tjänsteutlåtande 
 HV 2024/407-1.4 Bilaga 1. Ersättningsnivåer Daglig 

verksamhet (LSS) 
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§ 17 
Remissvar av motion om att införa Samordnare krisstöd i 
beredskap (SKiB)  
HV 2024/423 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Liberalerna har i sin motion lagt fram förslag att införa Samordnare 
krisstöd i beredskap (SKiB). Stadsdelsförvaltningen arbetar enligt 
de vägledningar och program som tagits fram av stadslednings-
kontoret. På förvaltningen finns lokala rutiner för att uppnå en hög 
beredskap och snabbt kunna aktivera krisstöd, vid situationer och 
händelser som kräver samlade resurser i stadsdelen. Inom ramen för 
samordnande insatser har stadsdelen etablerat robusta strukturer för 
att bistå med stöd och resurser till andra stadsdelar inom staden. 
 
Detta samarbete har visat sig vara värdefullt, exempelvis när 
stadsdelen bistod med krisstöd till Skärholmen under en incident 
våren 2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Att bifalla motionen. 
2. Att utöver det anföra följande. 
  
Det är positivt att det finns en upparbetad struktur och arbetssätt i 
stadsdelen, samt en samverkan med civilsamhället. Vi anser dock 
att den ordinarie och nuvarande krisberedskap som Stockholms stad 
har förvisso är god men främst fokuserar på trygghetsaspekten. Att 
genomföra en pilot med Samordnare krisstöd i beredskap (SKiB) 
som sedan utvärderas innebär att den stödjande aspekten i 
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krisberedskap potentiellt stärks. Erfarenheterna från Malmö tyder på 
att det är en uppskattad funktion av både medarbetare och 
medborgare. Vi anser därför att staden bör vara öppen för att 
vidareutveckla nuvarande strukturer." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/423-2 Svar på motion om att införa Samordnare 
krisstöd i beredskap (SKiB) 

 HV 2024/423-1 Följebrev Motion om att införa Samordnare 
krisstöd i beredskap (SKiB 

 HV 2024/423-1.1 Motion om att införa Samordnare krisstöd 
i beredskap (SKiB) 
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§ 18 
Remiss av motion om att du ska få elda kvistar i din egen 
trädgård  
Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/516 
HV 2024/440 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på motionen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Dennis Wedin (M) inkom den femte juni 2024 med en skrivelse om 
ändringarna i avfallsförordningen, med syfte att det fortsatt ska vara 
tillåtet att elda löv och kvistar i sin egen trädgård, samt att hitta en 
enhetlighet i kommunernas tolkning av regelverket. 
 
 
 
Förvaltningen anser att det korta avståndet till stadens 
återvinningscentraler inte motiverar en ändring av 
avfallsföreskrifternas formulering så att stockholmarna tillåts elda 
trädgårdsavfall. 
 
 
 
Motionens andra förslag, om att uppdra till stadsledningskontoret 
att initiera en dialog med länets övriga kommuner i syfte att hitta en 
enhetlighet i kommunernas tolkning av regelverket anser 
förvaltningen däremot är positiv. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar ett eget förslag till beslut 
och föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Aras Amin med fler (M) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"1. att tillstyrka motionen 
2. att därutöver anföra: 
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Det är glädjande att problembeskrivningen som presenteras i 
motionen sedan i våras behandlats nationellt och att Klimat- och 
näringslivsdepartementet i juni skickade ut en remiss på 
promemoria Hantering av trädgårds- och parkavfall, KN 
2024/01288. Det var helt enkelt många som förstod orimligheten i 
hur avfallsdirektivet skulle tolkas. 
 
Moderaterna vill dock understryka att syftet med vår motion 
kvarstår. I och med de föreslagna förordningsändringarna är det 
viktigt att Stockholm initierar en dialog med våra grannkommuner i 
syfte att hitta en enhetlighet i kommunernas tolkning av regelverket 
kring eldning av trädgårdsavfall som löv och kvistar i invånarnas 
egna trädgårdar." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/440-2 Svar på remiss om att elda kvistar på tomten  
 HV 2024/440-1 Följebrev Motion om att du ska få elda 

kvistar i din egen trädgård  
 HV 2024/440-1.1 Motion från Dennis Wedin (M) om att du 

ska få elda kvistar i din egna trädgård 
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§ 19 
Svar på remiss av Motion om införandet av projektet 
Matvänner för att minska social isolering bland stadens 
äldre  
Kommunstyrelsens diarienummer KS 2024/259 
HV 2024/465 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd är remissinstans för Motion om 
införandet av projekt Matvänner för att minska social isolering 
bland stadens äldre av Jan Jönsson (L) och Isabel Smedberg-
Palmqvist (L). I motionen framförs att Stockholm stad bör göra mer 
för att motverka att äldre hamnar i långvarig ensamhet och 
isolering. Genom initiativet "Matvänner" ska stadens äldre erbjudas 
möjlighet att köpa och äta mat i gemenskap på det lokala 
äldreboendet, en enkel satsning för en låg kostnad. 
 
 
 
Förvaltningen erbjuder idag olika former av uppsökande och 
förebyggande arbete inom äldreomsorgen för att minska ensamhet 
hos äldre. Bland annat erbjuds flera aktiviteter för att skapa 
meningsfullhet och gemenskap. Förvaltningen ser utmaningar med 
att öppna upp det lokala vård- och omsorgsboendet, boendes hem, 
för utomstående med hänsyn till de boendes integritet och hälsa. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Att bifalla motionen. 
2. Att utöver det anföra följande. 
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Vi ser positivt på att stadsdelen redan erbjuder olika insatser för att 
motverka ofrivillig ensamhet bland äldre. Precis som förvaltningen 
lyfter i sitt tjänsteutlåtande är äldre en heterogen grupp, vilket 
innebär att det behövs varierade insatser och aktiviteter för att nå 
alla. Vi har förståelse för de invändningar förvaltningen har vad 
gäller vikten av boendes integritet och trygghet. Däremot anser vi 
att förslaget likväl bör utredas för att hitta former för att testa 
initiativet Matvänner. Om det inte skulle vara lämpligt att öppna 
upp lokala äldreboenden för det syftet så kan det finnas andra 
ändamålsenliga lokaler i området." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/465-2 Svar på remiss av motion om införande av 
projektet Matvänner för att minska social isolering bland 
stadens äldre 

 HV 2024/465-1 Följebrev Motion om införandet av projektet 
Matvänner för att minska social isolering bland stadens äldre 

 HV 2024/465-1.1 Motion om införandet av projektet 
Matvänner för att minska social isolering bland stadens äldre 
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§ 20 
Remiss av Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna  
Remiss från kommunstyrelsen Dnr 2023/1159 
HV 2024/481 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
yttrande och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att ärendet ska 
omedelbart justeras 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad har haft flera olika program för att säkerställa de 
mänskliga rättigheterna. Nu tar staden nästa steg och samlar arbetet 
i ett och samma program (MR-programmet). Det görs mot bakgrund 
av att de mänskliga rättigheterna är ömsesidigt samverkande och 
odelbara. MR-programmet innehåller tre fokusområden och utgör 
tillsammans grundläggande förutsättningar för att staden ska kunna 
bidra till jämlika levnadsvillkor för alla stockholmare och 
säkerställa att de mänskliga rättigheterna efterlevs i stadens 
verksamheter. Ett sätt att fortsatt säkerställa rättigheterna för 
individer och grupper med olika förutsättningar är att 
handlingsplaner tas fram. Förvaltningen är positiv till ett 
sammanhållet program med handlingsplaner för att säkerställa 
rättigheter för individer och grupper. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att Stockholms stads program för de mänskliga rättigheterna 
kompletteras i enlighet med som anförs nedan. 
3. Att därutöver anföra följande. 
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Stockholms stad ska vara frihetens stad där varje individ fritt kan 
forma sitt liv, utan att begränsas av diskriminering eller rasism i 
någon form. Vi ser dock flera brister i det föreslagna övergripande 
programmet för de mänskliga rättigheterna. 
  
En lärdom från tidigare stadsövergripande styrdokument är att de 
bör vara så konkreta som möjligt med tydliga mål och uppdrag för 
stadens nämnder och bolag. En överhängande risk är annars att det 
enbart bidrar till ökad administration utan reell förbättring. 
Styrdokument och handlingsplaner behöver kunna följas upp. Det 
föreslagna programmet är i sin nuvarande form dessvärre långt ifrån 
ett tydligt styrande dokument som nämnder och bolag kan förhålla 
sig till. Konkretisering i åtgärder och styrmedel är centralt för den 
här typen av program. 
  
Den här typen av program fokuserar ofta på information och 
kunskapshöjande insatser. Vi vill därför betona vikten av att även 
fokusera på konkreta åtgärder och stöd riktade till personer som 
drabbas, t.ex. hur de ska kunna ta tillvara sina rättigheter. 
  
Det är också anmärkningsvärt att antisemitism, afrofobi och hatbrott 
knappt ges något utrymme i programmet. Liberalerna har vid ett 
flertal tillfällen påtalat att antisemitismen skiljer sig från rasism och 
behöver adresseras specifikt. Likaså behöver ett program för de 
mänskliga rättigheterna, som tar sikte på att motverka all form av 
rasism, lyfta problematiken med hatbrott. Vad gäller hatbrott löper 
just afrosvenskar störst risk att utsättas och är överrepresenterade i 
fall med direkt våld. Stadens arbete mot hatbrott får inte bli en 
undanskymd del i ett övergripande styrdokument mot rasism. 
  
Vi ser slutligen problem med att ersätta nuvarande styrdokument 
innan det finns nya handlingsplaner på plats. Det riskerar att skapa 
ett glapp i pågående arbete." 
  
Särskilda uttalanden 
 
Ledamot Aras Amin med fler (M) lämnar följande särskilda 
uttalande: 
  
"Stockholm ska vara en stad där man kan leva i trygghet och frihet. 
Vi välkomnar därför att staden får ett mer samlat program för att 
säkerställa den visionen om allas människors lika värde och 
grundläggande rättigheter. Arbetet med att förverkliga dessa 
rättigheter får dock inte innebära att vissa grupper i samhället faller 
mellan stolarna. Vi ser en växande antisemitism i världen, Sverige 
och Stockholm vilket måste tas på allvar. Det judiska fotavtrycket 
har bidragit till det Stockholm vi känner i dag men judiska föräldrar 
vittnar om rädsla för att deras barn ska bli måltavlor för hot och 
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våld idag. Rädslan har lett fram till att få unga judar i dag vågar 
bära judiska symboler. Den oron har politiken ett ansvar för att ta på 
allvar. Det har konstaterats i statliga utredningar att den judiska 
minoriteten i Sverige i minst utsträckning får sina rättigheter 
tillgodosedda av kommuner och regioner, det är allvarlig kritik. När 
Stockholm nu får ett samlat program för de mänskliga rättigheterna 
som ska gälla för samtliga nämnder och bolagsstyrelser är det av 
största vikt att den judiska minoritetens verklighet i Stockholm inte 
åsidosätts." 
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/481-2 Stockholms stads program för de mänskliga 
rättigheterna 

 HV 2024/481-1.1 (Godkänd - R 2) KS 2023/1159 
Tjänsteutlåtande - Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna 

 HV 2024/481-1 Följebrev Stockholms stads program för de 
mänskliga rättigheterna, KS 2023/1159 

 HV 2024/481-1.2 Bilaga 1 - Stockholms stads program för 
de mänskliga rättigheterna 
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§ 21 
Remiss av reviderade riktlinjer för handläggning av 
ärenden gällande ensamkommande barn och unga  
Diarienummer kommunstyrelsen KS 2024/667 
HV 2024/480 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet som sitt eget 
och överlämnar det som svar på remissen. 
 
 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har ombett Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
att yttra sig över reviderade riktlinjer för handläggning av ärenden 
gällande ensamkommande barn och unga. Förvaltningen föreslår att 
stadsdelsnämnden yttrar sig i enlighet med upprättat yttrande i detta 
tjänsteutlåtande. Svaret ska ha inkommit till kommunstyrelsen 
senast 1 oktober 2024 och ärendet behöver justeras omedelbart för 
att inkomma i tid. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/480-2 Tjänsteutlåtande, yttrande reviderade 
riktlinjer för handläggning av ärenden gällande 
ensamkommande barn och unga 

 HV 2024/480-1 Remiss Reviderade riktlinjer för 
handläggning av ärenden gällande ensamkommande barn 
och unga 

 HV 2024/480-1.2 Bilaga - Riktlinjer för handläggning av 
ärenden gällande ensamkommande barn och unga 
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§ 22 
Remiss av Stockholms stads program för stöd till 
anhöriga  
Remiss från kommunstyrelsen Dnr KS 2024/749 
HV 2024/493 
 

Beslut  
1. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
yttrande och överlämnar det till kommunstyrelsen. 
 
2. Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd beslutar att omedelbart 
justera ärendet. 
 

Sammanfattning av ärendet  
År 2024 fick socialnämnden i budgetuppdrag att i samarbete med 
äldrenämnden revidera Stockholms stads program för stöd till 
anhöriga. Föreslaget program för stöd till anhöriga är en fortsättning 
på programmet för stöd till anhöriga 2021-2024. Programmet ska 
ange ramar och riktning för hur stadens socialtjänst ska arbeta med 
stöd till anhöriga. Inför revideringen har socialförvaltningen och 
äldreförvaltningen tagit hänsyn till pågående omställning till en 
långsiktigt hållbar socialtjänst utifrån förslag till ny socialtjänstlag 
samt omställningen till god och nära vård och omsorg. 
 
 
 
Förvaltningen anser att de föreslagna förändringarna i programmet 
är väl genomarbetade och bra och att programmet därmed har blivit 
tydligare vad gäller omfattning och syfte. Det är dock viktigt att den 
interna och externa informationen om anhörigstöd är tydlig med vad 
skillnaderna är mellan stödjande och vägledande samtal. 
Anhörigkonsulenter inom äldreomsorgen påtalar vikten av att 
fortsätta med att erbjuda stödjande samtal för att bland annat se, 
lyssna på och bekräfta den anhöriga och att det är det viktigaste 
verktyget i mötet med anhöriga. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Fatima Nur (L) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
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Reservation 
Ledamot Fatima Nur (L) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att uppdra åt förvaltningen att komplettera programmet med 
beslut om att verka för ett samverkansavtal mellan staden och 
regionen gällande samarbete om uppsökande sjukvård för anhöriga 
till personer som drabbats av dödligt våld. 
3. Att därutöver anföra följande. 
  
Vi välkomnar att det program för stöd till anhöriga som togs fram 
under den grönblå majoriteten föregående mandatperiod nu 
utvärderats och uppdaterats. Anhörigas situation är ofta både 
utmanande och osynliggjord. Det är därför viktigt att målgruppen 
särskilt uppmärksammas i enlighet med stadens program för stöd 
till anhöriga. 
  
Vi vill framförallt lyfta målgruppen anhöriga till personer som 
drabbats av dödligt våld. Det är en målgrupp som kräver särskild 
kompetens för att bemöta och förstå. När krisen inträffar är det 
viktigt att snabbt kunna möta anhöriga och erbjuda lämpliga 
stödinsatser på såväl lång som kort sikt. Vilket stöd som behövs är 
individuellt där vissa kan behöva praktisk hjälp en kortare tid och 
hjälp med myndighetskontakter, medan andra kan behöva 
kvalificerad traumabehandling. Det behövs därför ett tätare 
samarbete med regionen om uppsökande sjukvård för anhöriga till 
personer som drabbats av dödligt våld. Staden bör därför verka för 
att ta fram ett samverkansavtal med regionen om uppsökande stöd 
från vårdcentralerna vid krishändelser." 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/493-2 Program stöd till anhöriga  
 HV 2024/493-1 Följebrev Stockholms stads program för stöd 

till anhöriga 
 HV 2024/493-1.1 Tjänsteutlåtande - Stockholms stads 

program för stöd till anhöriga 
 HV 2024/493-1.2 Bilaga 1 - Förslag till program för stöd till 

anhöriga 
 HV 2024/493-1.3 Bilaga 2 - Stockholms stads program för 

stöd till anhöriga 
 HV 2024/493-1.4 Bilaga 3 - Rapport Utvärdering av 

Stockholm stads anhörigprogram 2021-2024 
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§ 23 
Remiss av motion om en satsning på renare vatten och 
en stadsövergripande vattenamiral  
Kommunstyrelsens dnr KS 2023/823 
HV 2024/506 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner tjänsteutlåtandet 
som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Centerpartiet (C) lämnade 5 juli 2023 in en motion om renare vatten 
och en stadsövergripande vattenamiral i Stockholms stad. 
Stadsdelsförvaltningen anser att dagens ansvarsfördelning mellan 
Havs- och vattenmyndigheten, statliga myndigheter, regionen, 
länsstyrelsen och stadens olika förvaltningar och bolag fungerar 
relativt väl och bedömer att eventuella oklarheter i första hand bör 
förtydligas inom den organisationsstruktur som råder. Gällande 
uppdrag för att genomföra skyfallsåtgärder och att uppnå god 
ekologisk och kemisk status till 2027 bedömer 
stadsdelsförvaltningen att stadsdelen har dessa uppdrag. Slutligen 
instämmer stadsdelsförvaltningen i att processen vid lovgivning av 
bastuflottar behöver formaliseras och förtydligas. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Linn Bessner (C) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"Att bifalla motionen 
2. Att därutöver anföra följande 
 
Att staden kan erbjuda dess invånare en vattenkvalitet som inte 
innebär risk för hälsan är av yttersta vikt. Det är viktigt att våra 
invånare kan njuta av vattnets möjlighet till rekreation samt 
använda det för att svalka sig vid värmeböljor. Det är verkligen 
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allvarligt att behöva neka invånare tillträde till vattnet på grund 
av otjänligt vatten. 
 
Vidare är det viktigt att det är tydligt vem och vilka förvaltningar 
som ansvarar för vad kring vatten och sjöfarten." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/506-2 Svar remiss motion renare vatten  
 HV 2024/506-1 Följebrev Motion om en satsning på renare 

vatten och en stadsövergripande vattenamiral 
 HV 2024/506-1.1 Motion om en satsning på renare vatten 

och en stadsövergripande vattenamiral 
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§ 24 
Remiss av Klimathandlingsplan 2024-2030  
Kommunstyrelsens Dnr KS 2023/416 
HV 2024/507 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
utlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Klimathandlingsplan 2030 – en rättvis omställning för ett 
Stockholm utan globalt klimatavtryck är en revidering av 
Stockholms stads klimathandlingsplan. Klimathandlingsplanen är 
ett styrdokument för Stockholms stads hela organisation och 
konkretiserar hur de klimatrelaterade målen i miljöprogrammet ska 
kunna nås. 
 
Förvaltningen har tagit del av förslaget till Klimathandlingsplan 
2030 och anser att klimathandlingsplanen ger ett bra stöd för 
förvaltningen i arbetet med att nå målen i miljöprogrammet. 
Samtidigt vill stadsdelsförvaltningen lyfta behovet och de positiva 
effekterna av att centrala stöd tillsätts i arbetet med 
klimathandlingsplanen och föreslår att detta samordnas när det 
gäller: 
 
Arbetet för att främja konsumtionsbeteenden som har en låg 
klimatpåverkan genom att ta fram prioriterade val. 
 
Öka kunskap och kompetens kring klimatkrav vid upphandling och 
inköp. 
 
Stödfunktion för mat- och måltidsfrågor kopplade till klimat för att 
det både ska vara lätt att göra rätt, men också svårt att göra fel när 
det gäller livsmedelsinköp. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta 
enligt förvaltningens förslag. 
 
Ledamot Linn Bessner (C) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar ett eget förslag till beslut och 
föreslår att nämnden ska ställa sig bakom det. 
  
Beslutsgång 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) ställer förslagen mot varandra och 
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konstaterar att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
Reservation 
Ledamot Linn Bessner (C) reserverar sig mot beslutet enligt nedan: 
  
"1. Delvis godkänna förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
remissen 
2. Att därutöver anföra följande 
 
Klimatförändringarna är ett växande problem i hela världen. De 
senaste veckorna har det rapporterats om stora översvämningar som 
har fått förödande konsekvenser. Många familjers hushåll och andra 
viktiga samhällsfunktioner har delvis eller helt förstörts av 
vattenmassorna. I Wien rapporterades det om att 
parlamentsbyggnaden var i farozonen på grund av de ökande 
vattennivåerna i konsekvenserna av stormen Boris. 
 
Stockholm är en stad med mycket vatten omkring sig och liknande 
händelser kan utspela sig även här. 
Vi anser att det är allvar, på riktigt. Därför är det viktigt att snabba 
på den gröna omställningen i vår stad. Trots att 
Klimathandlingsplan 2030 innehåller väldigt mycket bra åtgärder, 
anser vi att tempot går för långsamt. Vi måste ha en fossilfri stad 
senast 2035. Vi anser att det saknas tydliga och transparanta 
kostnadsanalyser och uppföljningsmekanismer. 
Vi vill också ha en mer ekologisk hållbar huvudstad. För att minska 
transporter och utsläppen föreslår vi att Klimathandlingsplan 2030 
ska innehålla satsningar på lokalt jordbruk. I kombination med 
kunskap kring livsmedelinköp på ett klimatsmart sätt och att främja 
lokalt jordbruk i staden anser vi att utsläppen kommer att minskas 
kraftigt. Vi tycker att det är anmärkningsvärt att LRF 
(Lantbrukarnas Riksförbund), SLU (Sveriges Lantbruksuniversitet) 
och Livsmedelsföretagen lämnas utanför som remissinstanser. 
 
Sveriges företag är en viktig motor för jobbskapande, särskilt inom 
ramen för den gröna omställningen. Men det krävs rätt 
förutsättningar. Stadens myndighetsutövning kan ofta vara komplex 
och svår att navigera. För att underlätta för lokala företag att 
engagera sig i klimatarbetet och kunna attrahera Green Skills vill 
Centerpartiet införa gröna företagslotsar som kan bistå och stödja 
företag i deras kontakter med staden och uppmuntra företag som 
erbjuder nya och klimatsmarta produkter och tjänster att bli 
leverantörer staden. 
Staden behöver upprätta en träbyggnadsstrategi. Där fokus på ett 
klimatsmart byggande, men också ett hälsosammare liv spelar roll. I 
Centerpartiets budgetförslag 2024 presenterade vi ett alternativ att 
 
tillsammans med Stadsbyggnadsnämnden upprätta 
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träbyggnadsstrategin. En stor del av Sveriges kommuner har 
implementerat detta. 
Staden behöver avgifts- och bygglovsbefria solceller för att villa- 
och småhusägare ska kunna bidra till en grön omställning. Detta är 
ett viktigt mål för ett klimatpositivt Stockholm 2030. Solens energi 
är mycket starkare än all annan energi som vi får in i vår 
gemensamma planet. Med tanke på att den gröna omställningen är 
brådskande behöver staden aktivt agera för regelförenklingar för att 
bygga solceller, utan att äventyra säkerheten på byggnader och 
anläggningar. 
 
Till sist vill vi att mer viltkött serveras i stadens verksamheter. Vi 
vill att viltkött serveras minst två gånger i veckan i 
förskoleverksamheten och inom äldreomsorgen. Det finns många 
fördelar med viltkött som alternativ. Ur ett klimat- och 
hälsoperspektiv innebär köttet kortare transporter samt att köttet är 
fritt från antibiotika, färgämnen, nitrit och andra tillsatser. Därtill är 
köttet magrare och därmed nyttigare. Ur ett djurskyddsperspektiv är 
det också bra då vilt har levt i det fria. Stammar som växer 
ohämmat orsakar skador för jordbruk, trädgårdar, trafik samt 
offentliga platser, som exempelvis gäss som sprider bakterier på 
stadens badplatser. Eftersom de orsakar skador i grödor minskar 
också möjligheten till närodlade grödor om viltstammarna är för 
stora. Nämnden ska arbeta för att uppmärksamma viltköttets 
klimatmässiga fördelar inom stadens verksamheter och därmed 
bidra till fler upphandlingar av viltkött." 
  
Reservation 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) reserverar sig mot beslutet enligt 
nedan: 
  
"1. Att avslå förvaltningens förslag till beslut. 
2. Att därutöver anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna anser att Stockholms stad bör ta en ledande 
roll i miljö- och klimatarbetet och bli ett föredöme för andra städer. 
Varje skattekrona ska investeras på insatser som är 
samhällsekonomiskt lönsamma samt där det är möjligt ger största 
möjliga nytta för klimat och miljö. Symboliska eller principiella 
insatser utan bevisad effekt bör undvikas, och alla åtgärder ska 
kontinuerligt utvärderas för att säkerställa att de uppnår avsedda 
resultat. 
  
Stockholm bör också värna om sin närmiljö genom att begränsa 
nybyggnation på grönområden, intensifiera saneringen av 
vattendrag och sjöar samt utforska nya metoder för att stärka 
folkhälsan. Stadens arbete bör inte ensidigt fokusera på att minska 
koldioxidutsläpp, särskilt när marginalkostnaderna för detta är höga. 
I stället bör Stockholm öka sitt engagemang i internationellt 
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klimatarbete genom att bidra med expertis inom miljö- och 
energieffektiviseringsfrågor till utvecklingsländer. 
  
Sverigedemokraterna har lagt fram ett alternativt Miljöprogram 
2030, byggt på dessa visioner och ambitioner. Därför bör 
klimathandlingsplanen omarbetas i grunden. Vi anser dessutom att 
Stockholms klimathandlingsplan endast ska omfatta de utsläpp som 
staden har direkt kontroll över. Ansvar för utsläpp kopplade till 
invånarnas konsumtion ligger på nationell nivå eller inom EU 
jurisdiktion. 
  
En annan utmaning är förslaget om höjda trängselavgifter – vilket 
dessutom faller under statens ansvar och därmed ligger utanför 
stadens direkta påverkan. Detta riskerar att skapa en situation där de 
välbärgade kan köra bil fritt medan mindre bemedlade trängs undan 
och hänvisas till kollektivtrafik, gång eller cykel. 
  
Cykelpendling är ett bra komplement till andra transportmedel, men 
med tanke på Stockholms klimat och väderförhållanden under 
vintern, måste alternativa transportlösningar finnas tillgängliga vid 
ogynnsamt väder. Detta kräver ökad kapacitet inom både 
kollektivtrafiken och vägtrafiken." 
  

  
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/507-2 Remissvar Klimathandlingsplan 2030 
 HV 2024/507-1 Följebrev Klimathandlingsplan 2024-2030 
 HV 2024/507-1.1 Bilaga 1 
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§ 25 
Remiss av Promemorian - Bättre förutsättningar för att 
utveckla en kunskapsbaserad socialtjänst (Ds 2024:13)  
HV 2024/509 
 

Beslut  
1. Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd antar yttrandet som svar på 
remissisen– Bättre förutsättningar för att utveckla en 
kunskapsbaserad socialtjänst. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd har ombetts att yttra sig till 
kommunstyrelsen angående ett samlat regelverk för 
socialtjänstdataregister. 
Lagen om socialtjänstdataregister avser en rikstäckande samling av 
personuppgifter om socialtjänsten hos Socialstyrelsen. Syftet med 
ett socialtjänstdataregister är att bidra till ökad kunskap för att 
utveckla och förbättra socialtjänsten. Med mer detaljerade och 
tillförlitliga data kan socialtjänsten utveckla evidensbaserade 
arbetssätt och metoder, vilket i sin tur kan leda till bättre utfall för 
de som behöver socialtjänstens stöd. 
Förslaget är en del i strävan att skapa långsiktiga och stabila 
förutsättningar för en mer kunskapsbaserad socialtjänst. Uppdraget 
bygger vidare på tidigare presenterade förslag i betänkandet 
”Hållbar socialtjänst – en ny socialtjänstlag” (SOU 2020:47). 
Förvaltningen delar bedömningen att det är nödvändigt att stärka 
och utveckla den nationella statistiken inom socialtjänsten. 
  
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/509-3 Svar på Remiss Promemorian- Bättre 
förutsättningar för att utveckla en kunskapsbaserad 
socialtjänst 

 HV 2024/509-1 Remiss Promemorian - Bättre 
förutsättningar för att utveckla en kunskapsbaserad 
socialtjänst  

 HV 2024/509-1.1 Remiss - Promemorian - Bättre 
förutsättningar för att utveckla en kunskapsbaserad 
socialtjänst (Ds 2024:13) 
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 HV 2024/509-2 Tjänsteanteckning 
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§ 26 
Remiss av Strategi för Stockholms utomhusbelysning. 
Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt tillfälle  
Kommunstyrelsens Dnr KS 2024/769 
HV 2024/505 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad har tagit fram en ny strategi för stadens 
utomhusbelysning. Syftet med strategin är att möjliggöra ett 
stadsövergripande och gemensamt arbetssätt för belysningen i den 
offentliga utemiljön. Stadsdelsförvaltningen har tagit del av Strategi 
för Stockholms utomhusbelysning och har inga invändningar mot 
förslaget. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
Särskilda uttalanden 
 
Ledamot Pär Gustavsson (SD) lämnar följande särskilda uttalande: 
  
"Strategin för Stockholms utomhusbelysning är i stort sett bra: rätt 
belysning, på rätt plats, vid rätt tidpunkt. Sverigedemokraterna vill 
dock understryka vikten av att belysningen är tänd när det är mörkt 
ute. Idag släcks gatubelysningen för tidigt på morgonen, innan det 
har blivit tillräckligt ljust – särskilt vid molniga dagar, nederbörd 
eller dimma. Större hänsyn behöver tas till de morgonpigga, eller de 
som måste vara ute tidigt för att ta sig till jobbet, så att de kan röra 
sig tryggt på välbelysta vägar, parkvägar och trottoarer." 
  
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/505-2 Remissvar strategi för stockholms 
utomhusbelysning 

 HV 2024/505-1 Följebrev Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt 
tillfälle 
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 HV 2024/505-1.2 Strategi för Stockholms 
utomhusbelysning. Rätt belysning, på rätt plats, vid rätt 
tillfälle_tillgänglighetsanpassad 
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Anmälningar och rapporter 
 

§ 27 
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd  
Under tidsperioden 31 juli till 31 augusti 2024 
HV 2023/941 
 

Beslut  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 31 juli till 31 augusti 2024 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ärendelista för Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd under 
tidsperioden 31 juli till 31 augusti 2024 anmäls till Hässelby-
Vällingby stadsdelsnämnd. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/941-25 Ärendelista för Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnd 

 HV 2023/941-26 Ärendelista till septembernämnden  
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§ 28 
Anmälan av tjänstemannabeslut fattade på delegation  
Under tidsperioden 31 juli till 30 augusti 2024 
HV 2023/942 
 

Beslut  
Tjänstemannabeslut fattade på delegation under tidsperioden 31 juli 
till 30 augusti 2024 anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
fattade på delegation under tidsperioden 31 juli till 30 augusti 2024 
anmäls till Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/942-15 Tjänstemannabeslut fattade på delegation 
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§ 29 
Protokoll från Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnds 
pensionärsråd  
16 september 2024 
HV 2023/952 
 

Beslut  
Protokoll från Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
16 september 2024 anmäls till Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Protokoll från Hässelby- Vällingby stadsdelsnämnds pensionärsråd 
16 september 2024 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/952-64 Protokoll från Hässelby-Vällingby 
stadsdelsnämnds pensionärsråd 

 HV 2023/952-65 Protokoll pensionärsrådet 16 september 
2024  

 HV 2023/952-66 Protokoll pensionärsrådet 2024-08-19  
 HV 2023/952-67 Protokoll nr 7 KPR 2024-08-20  
 HV 2023/952-68 Nyhetsbrev anhörigstöd september 2024  
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§ 30 
Ej verkställda beslut kvartal 2, 2024  
HV 2024/511 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av förvaltningens 
redovisning av ej verkställda beslut och lägger den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje kvartal rapporterar förvaltningen till IVO, Inspektionen för 
vård och omsorg, de beslut som tagits av förvaltningen men som 
inte har verkställts. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2024/511-4 Tjut Ej verkställda beslut kvartal 2, 2024 
 HV 2024/511-1 Ej verkställda beslut sammanställning 

kvartal 2 2024 BOU 
 HV 2024/511-2 Ej verkställda beslut sammanställning 

kvartal 2 2024 Äldreomsorgen 
 HV 2024/511-3 Ej verkställda beslut sammanställning 

kvartal 2 2024 funktionsnedsättning och socialpsykiatri 
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§ 31 
Avslut tillsyn av inspektionen för vård och omsorg (IVO)  
Nationell tillsyn av inspektionen för vård och omsorg (IVO). 
Tillsyn av medicinsk vård och behandling för särskilda 
boenden för äldre. 
 
Dnr 3.5.1-46148 
HV 2023/385 
 

Beslut  
Hässelby-Vällingby stadsdelsnämnd tar del av informationen och 
lägger ärendet till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Inspektionen för vård och omsorg (IVO) genomförde tillsyn av 
medicinsk vård och behandling för särskilda boenden för äldre 
under perioden 2021 med avslut 2024. 
 
Förslag till beslut 
Ordföranden Lisa Carlsson (S) föreslår att nämnden ska besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag. 
 
Beslutsgång 
Nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 HV 2023/385-4 Avslut tillsyn av inspektionen för vård och 
omsorg (IVO) 

 HV 2023/385-5 Beslut med återredovisning 
 HV 2023/385-3 Inspektionen för vård och omsorg beslut  
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§ 32 
Förvaltningschefens information  

Sammanfattning av ärendet  
Toni Mellblom lämnar följande information: 

 8 oktober är det en kombinerad medborgardialog och 
trygghetsvandring i Hässelby Strand. Medborgardialog 17-
17.45. Trygghetsvandring kl 17.45-18.45. Samling vid t-
baneingången vid Maltesholmstorget. 

 28 september kl 11-16 är det familjedag parkleken 
Gulsippan. Massor av roliga aktiviteter för hela familjen. 

 Vecka 39 är det beredskapsvecka i Hässelby-
Vällingby. Lördag 28 september kl 13-15.30 är det 
beredskapsdag på Hässelby Torg. 

 Under dagen har det varit ett styrgruppsmöte tillsammans 
med polisen. Det kan konstateras att det skett färre allvarliga 
incidenter i Hässelby-Vällingby detta år jämfört med året 
innan. 

 29 januari 2024 presenterades en ny chefsstruktur i 
kommunfullmäktige. I veckan presenterades den nya 
chefsstrukturen avseende Hässelby-Vällingby. 
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§ 33 
Övriga frågor  

Beslut  
En skrivelse om att boende på Skolörtens servicehus ska erbjudas 
lägre hyra från Liberalerna och en skrivelse om barnfamiljer i 
vandrarhem från Centerpartiet lämnas in till förvaltningen för 
beredning och besvarande. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Fatima Nur (L) ställer följande frågor om servicehuset Skolörten: 

 Hur går det med informationen till de berörda samt deras 
anhöriga? 

 Får de äldre hjälp att packa ner och packa upp när de flyttar? 
 Vad händer med Skyddsrummet som har 221 platser efter 

avvecklingen? 
 Vad händer med garaget som har 46 platser som finns på 

Skolörten tomt? 
  
Ledamot Pär Gustavsson (SD) ställer följande frågor om 
servicehuset Skolörten 

 Får de boende på Skolörten hjälp att avsluta och/eller flytt 
av el-abonnemang och adressändring när de flyttar ifrån 
Skolörten? 

 Får de boende förtur till annat boende i staden? 
  
Chef för avdelningen för äldre, funktionsnedsättning och 
socialpsykiatri Marie Lissäng svarar på frågorna och meddelar 
bland annat följande: 
• Den här veckan har det varit ett informationsmöte för boende och 
anhöriga. Micasa närvarade. Det var inte så många frågor till 
Micasa. 
• Idag har biståndshandläggare varit på Skolörten hela dagen för att 
finnas till hands för frågor, stöd och hjälp. Ytterligare tider är 
inbokade för biståndshandläggarna. 
• De boende erbjuds hjälp att packa ned, flytta och packa upp 
• Den 15 oktober kommer det att ske en utflykt till Kista servicehus, 
som har lediga platser. 
• Tre personer är inbokade för flytt och ytterligare tre är i 
planeringsfasen för detsamma. 
• De boende får hjälp av biståndshandläggare med frågor som har 
med flytten att göra, bland annat kontakt med olika myndigheter för 
att exempelvis söka bostadsbidrag eller hjälp med adressändring 
och el-abonnemang. För adressändring och el-abonnemang krävs en 
fullmakt. 
• Det är troligt att skyddsrummen kommer att vara kvar. Det är inte 
sannolikt att MSB (Myndigheten för samhällsskydd och beredskap) 
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beviljar avveckling av skyddsrummet vid en eventuell 
ombyggnation i framtiden. Fastighetsägaren har ansvaret att se till 
att skyddsrummet aktiveras vid behov. 
• Vad gäller garaget upplåter fastighetsägaren alla parkeringar till 
Stockholm parkering för deras vidareuthyrning. Det är sannolikt att 
parkeringarna blir kvar tills en eventuell byggprocess drar igång. 
• Gällande förtur så beviljas det efter att kommunstyrelsen fastställt 
nämndens beslut om avveckling. 
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Borttagen på grund av sekretess  
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Handlingar i ärendet 

 1730940 36 
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